
Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

 

Zápis ze 119. jednání Komise pro hodnocení výsledků 

které se konalo dne 16. 12. 2019 od 13.30 hod. v budově CERGE-EI, Politických vězňů 
936/7, Nové Město, 110 00 Praha 1.  
 
Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Petr Dvořák, CSc. (předseda), RNDr. Miloslav Frýzek, 
prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D., doc. RNDr. Stanislav 
Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., 
prof. Ing. Michael Šebek, CSc., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., Mgr. Ing. Kateřina Miholová, 
Ph.D. (tajemnice KHV), Ing. Josef Červinka (host), Ing. Miroslav Rychtařík (host), RNDr. 
Ondrej Majer, Ph.D. (host) 
 
Omluveni: prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc., prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. 
Ing. Martin Srholec, Ph.D., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., prof. PhDr. David Šmahel, 
Ph.D., 
 
Komise byla usnášeníschopná. 

 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 

rozesílány e-mailem průběžně.  

 
Projednávané body: 
 
1. Zahájení, schválení návrhu programu      

2. Informace z 352. zasedání Rady            [členové Rady] 

3. Plán práce KHV na rok 2020 a harmonogram jednání      

4. Implementace Metodiky 2017+              

a) Informace o průběhu tripartitních jednání po druhém roce implementace M17+  

b) M1 v třetím roce implementace 

c) Aktualizace členů OOH 

d) Zařazení VŠ do hodnocení na národní úrovni 

e) Zápis z jednání KHV s předsedy OP     

5. Stanovisko Rady pro výzkum, vývoj a inovace k vyžadování unikátních dedikací 
pro projekty základního nebo aplikovaného výzkumu financovaného z rozpočtu ČR 

6. Informační systém VaVaI                     [ M. Rychtařík] 

7. Různé 

8. Závěr  
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Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

  

Ad 1) Předseda zahájil jednání a konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. Přítomní členové 

Komise byli seznámeni s návrhem programu jednání. KHV schválila program 119. zasedání. 

Ad 2) Prof. Dvořák Komisi seznámil s výstupy z 352. zasedání Rady, konaného dne 13. prosince 
2019.  Uvedl, že Rada: 

a) schválila materiál „Systém řízení a koordinace Inovační strategie České republiky 2019-
2030“ 

b) vzala na vědomí ústní informaci o průběhu tripartitních jednání po dvou letech 
implementace Metodiky 2017+ 

c) vzala na vědomí návrhy opatření k omezení administrativní zátěže v oblasti podpory 
pro výzkum, vývoj a inovace 

d) schválila Harmonogram jednání zástupců RVVI a ÚV ČR se správci rozpočtových kapitol o 
návrhu výdajů na VaVaI na období 2021 

e) schválila materiál „Analýza stavu výzkumu, vývoje a inovací v České republice a jejich 
srovnání se zahraničím v roce  

f) vzala na vědomí informaci z jednání předsednictva Rady se zástupci Ministerstva 
zdravotnictví a Agentury pro zdravotnický výzkum ze dne 15. listopadu  

g) schválila návrh činnosti Komise pro hodnocení výsledků výzkumných organizací 
a ukončených programů na rok 2020 

h) schválila plán činnosti vědecké rady GA ČR na rok 2020 
i) vzala na vědomí Informace o činnosti pracovní skupiny pro velké výzkumné infrastruktury 

ve 2. polovině roku 2019 
 

Ad 3) Předseda informoval přítomné, že Rada schválila plán práce KHV na rok 2020. Byla 
komunikována potřeba zásadních náležitostí Statutu a Jednacího řádu KHV. Tyto dokumenty 
budou upraveny a předloženy k další rozpravě a následnému schválení.  

Ad 4a) Dr. Miholová informovala komisi o průběhu tripartitních jednání. Většina těchto schůzek již 

proběhla a jsou ukončena, indikativní škálování po druhém roce implementace M17+ bylo 

tripartitami realizováno. Zbývá dokončit jednání s MŠMT a MZd, která byla přerušena. Na 

vyžádání nám. Dolečka byl před tripartitou v segmentu VŠ po uplynulém jednání Rady rozeslán 

návrh indikativního škálování, který vzešel z agregace a interpretace výsledků M1 a M2 na 

národní úrovni. Tripartita byla přerušena s tím, že odůvodnění návrhu bude písemně vyhotoveno 

a do příštího pátku rozesláno účastníků tripartity ke komentování. Dr. Frýzek uvedl, že jde o to, že 

VŠ nevědí, jakým mechanizmem se ke škálování dospělo. Prof. Jurajda souhlasil, že je možné 

v požadovaném odůvodnění ještě více vysvětlit postup škálování, ale zároveň uvedl, že při 

rozdělení nárůstu finančních prostředků jiným způsobem než indexově diferencovaným nárůstem 

by mohlo dojít k popření kvalitativního hodnocení VŠ. Následovala diskuse, ve které byly 

vznášeny návrhy, např. rozdělit velké VŠ oborově (po skupinách). U velkých univerzit bylo dále 

diskutováno, jak určit profilové obory a okrajové obory. V závěru došlo v domluvě o reálnému 

postupu přípravy požadovaného materiálu a případných upřesněních, doplnění materiálů, 

sjednání termínů atd.  

Ad 4b) Dr. Miholová informovala stavu hodnocení modulu M1 ve třetím roce implementace. 

Tabulka s příslušnými limity a přihlášenými výsledky byla rozeslána.  

Ad 4c) Databáze OOH bude aktualizována v návaznosti na návrhy Odborných panelů.  

 



Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

Ad 4d) Byly diskutovány možnosti, jak zařadit nové zájemce z řad VŠ do hodnocení na národní 

úrovni. Bylo konstatováno, že zájem zařadit se do hodnocení není jenom z důvodů získání 

finanční zdrojů, ale jedná se z větší části o prestižní záležitost být součástí hodnocení. Do 

hodnocení v M2 vstupují všechny VO automaticky, do hodnocení M1 vstupují všechny instituce, 

které v uplynulém roce pobíraly institucionální podporu typu DK RVO a nebo ty, o jejichž 

zhodnocení požádal poskytovatel. V třetím roce implementace M17+ byla na žádost 

poskytovatele do hodnocení v M1 např. ŠKODA AUTO Vysoká škola o.p.s., byl jí spočten limit 

jeden kus pro přihlášení vybraných výsledků podle postupu pro třetí rok. Rektor této VŠ, doc. Ing. 

Pavel Mertlík, CSc. následně požadoval, aby byl limit navýšen do minimálního počtu 10 ks. KHV 

vyjádřila pro tento požadavek pochopení, protože uznává, že je nedostatečné posuzovat instituci 

na základě zhodnocení jednoho výsledku a požádala přítomné členy Odboru Rady, aby prověřili, 

zda by takové dodatečné navýšení bylo možné systémově. Dr. Miholová zjistí, jak velkého počtu 

institucí se nenaplnění 10ks vybraných výsledků po 3 letech týká, zkonzultuje také technickou 

proveditelnost takové operace s Oddělením informačních systémů a bude o postupu v této věci 

informovat KHV na dalším zasedání. 

 

Ad 4e) Zápis se společného jednání byl členům KHV rozeslán mailem před jednáním. 

 
Ad 5) Stanovisko bylo schváleno na posledním jednání Rady. 
 
Ad 6) Ing. Rychtařík informoval o aktuálním dění na svém oddělení, které od 1.1.2020 oficiálně 
přechází z Odboru Rady do Odboru informatiky Úřadu vlády ČR Věří, že tímto administrativním 
úkonem nedojde ke zkomplikování společné práce, na jednání KHV bude i nadále docházet sám, 
nebo některý z jím pověřených kolegů. 
 
 
Komise se shodla, že příští řádné 120. jednání se bude konat dne 16. ledna 2020 od 13.00 hod. 
Místem jednání bude zasedací místnost č. 1 (2. patro), CERGE-EI, Politických vězňů 936/7, Nové 
Město, 110 00 Praha 1.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V Praze dne 16. prosince 2019 

Zapsal: J. Červinka, K. Miholová, schválil: P. Dvořák      


